
Nederland is als klein land toch altijd sterk in  Europees verband. We kijken naar en vergelijken met 

andere landen op veel gebieden, om dan veelal de beste beslissing te nemen op wat voor gebied dan 

ook.  

Alleen voor jacht gerelateerde vraagstukken kijken de politici helaas  niet verder dan hun achtertuin, 

en dan ook maar alleen op de momenten die ons uitkomen, ’s morgens als we naar ons werk toegaan 

en ‘s avonds als we terugreizen. Door het drukke verkeer concentreren we ons op onze veiligheid en 

medemens waardoor we veel van de Nederlandse natuur niet zien. 

Doch ook veel natuurlijk wild heeft zich in het drukke Nederland inmiddels aangepast aan ons drukke 

leven overdag en heeft de nacht verkozen voor foerageren, verplaatsingen en partners te zoeken. Zo 

zien we in het voorjaar in daglicht nog best veel jonge vosjes, haasjes, en zeker veel konijntjes maar 

naarmate de dagen langer worden zullen de ouderlijke dieren deze jonge generatie  dirigeren om 

overdag in de dekking te blijven en pas ’s avonds laat te gaan genieten van het vrije leven. 

Nederland als vogelland kent dit gedrag niet, immers dagvogels lijken zich nog niet te kunnen 

aanpassen en laten zich dan ook massaal in den lande zien, tot groot plezier van vele 

natuurliefhebbers.  

Vanwege de digitale evolutie, waar Nederland succesvol in meereist zijn er inmiddels vele 

hulpmiddelen om het buitengebeuren ook ’s nachts te aanschouwen. Warmtekijkers vinden de grote 

populaties hazen en konijnen terug die we overdag nog nauwelijks zien. We zien tevens dat de zeer 

goed ingeburgerde vos zijn jachttechnieken prima heeft aangepast aan de nachtelijke uren en zich 

prima staande kan houden met onbeschermde en beschermde diersoorten. Kortom, Als we ’s nachts 

gaan kijken en tellen zien we een fantastisch wildrijk land, wat zich prima heeft aangepast aan ons 

druk dagprogramma. 

Laat ons daarom baseren op 24 uurs tellingen waardoor zeer overtuigend duidelijk wordt dat ons 

haas en konijn in grote getale ’s nachts door Nederland huppelt, en door jagend Nederland goed 

beheerd wordt om grote schade te vermijden.  Dan pas zal duidelijk zijn dat de huidige tellingen zeer 

amateuristisch zijn, en gebaseerd is op onvoldoende kennis van het gedrag van de benoemde 

wildsoorten. 

  

 


